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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Örök álom a megyei kórházban?" 

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.
Tisztelt Miniszter Úr!
Az immár összevontan működő miskolci kórházakban mára kritikussá vált az altatóorvosok
hiánya. 
Az intézményekben bevezetett „életpályamodellből” éppen a fiatal szakorvosjelöltek maradtak ki,
ami az aneszteziológus orvosok távozását és az utánpótlás teljes megszűnését eredményezi. A kieső
kapacitást egyéb szakterületről berendelt orvosok alkalmazásával igyekeznek pótolni, jórészt olyan
kollégákkal, akik 10-20 éve nem végeztek rendszeres altatóorvosi tevékenységet. Ez az intézkedés
beláthatatlan kockázatot rejt magában.
A fiatal szakorvosjelöltek ügyeleti díjának minimális emeléséről hallani sem akarnak, miközben a
szomszédos megyeszékhely kórházában egy szakorvosi fizetés másfélszerese a miskolcinak. Így
aztán mennek is az orvosok Egerbe, egyéb nagyvárosokba, Miskolcon pedig időzített bombaként
ketyeg  a  túlterheltségből  és  a  gyakorlat  hiányából  adódó  műhiba.  A működést  veszélyeztető
szakemberhiány  okán  szülészeti  és  intenzív  osztályra  rendszeres  altatóorvosi  gyakorlattal  nem
rendelkező, jelenleg teljes munkaidőben egyéb szakmában tevékenykedő orvosokat, pl. kardiológus
szakorvosokat  rendelnek  be  altatóorvosi  ügyeleti  munkára.  Ők  ugyan  kényszerhelyzetben
elvállalják  ezt,  de  legjobb  igyekezetük  ellenére  is  tény,  hogy  hosszú  évek  óta  nem  végeztek
gerincérzéstelenítést vagy műtéti légút biztosítást. Az elhibázott „életpályamodell” és az ügyeleti
óradíj  szándékos alacsonyan tartása elsősorban a helyi aneszteziológiát sújtja. A kórház szülész-
nőgyógyász rezidensek jelentkezését várja bruttó 4.000.-Ft-os ügyeleti  óradíjért,  s ugyanennyi  a
juttatása  a  trauma  ügyeletes  orvosainak  is.  Az  aneszteziológia  bruttó  2.500.-Ft-os  ügyeleti
óradíjának  1.000.-Ft-al  történő  megemelésétől  viszont  elzárkóznak,  ami  az  előbb  említett
elvándorlást, és az ellátást veszélyeztető orvoshiányt eredményezi.



Fentiekre  tekintettel  kérdezem  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  mikor  várhatnak  emberhez  méltó
ellátást  a  térség  lakói?  Hogyan  és  mikor  pótolják  a  kieső  altatóorvosokat?  Mikor  emelik  a
szakorvosjelöltek  ügyeleti  díját  minimum a  szomszédos  megyék,  illetve  egyéb  szakterületeken
megajánlott óradíj szintjére?
Várom érdemi válaszát!
Budapest, 2019. február 04.

Tisztelettel,
Jakab Péter
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